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A former financial consultant of an insurance company and a former technical representative of an
insurance broker have been charged by the ICAC today (July 30) with defrauding two insurance
companies of broker commissions totalling over $19,000 by falsely representing that the technical
representative was the handling agent of two insurance policies.

Fornia Chan Yin-fei, 37, former financial consultant of the AXA Group, and Li Ting-yuen, 56, former
technical representative of an insurance broker, face two joint charges of conspiracy to defraud, contrary
to Common Law. Chan alone faces one count of fraud, contrary to Section 16A of the Theft Ordinance.

The defendants will appear in the Eastern Magistracy on Wednesday (August 1) for plea.

The case rose from a corruption investigation. Subsequent ICAC enquiries revealed the above alleged
offences.

At the material time, Chan was employed by the AXA Group as financial consultant tasked to promote
and sell its insurance products to customers. Li was a registered technical representative of an authorised
insurance broker, who could promote products of various insurance companies, including AXA China
Region Insurance Company Limited (AXA China) under the AXA Group and Prudential Hong Kong
Limited (Prudential).

One of the charges alleges that on July 19, 2012, Chan failed to disclose to a client of the AXA Group that
an insurance policy was taken out with the insurance broker as the insurance intermediary and Li as the
handling agent for the policy, and with intent to defraud, induced the client to take out the insurance
policy provided by Prudential, with the insurance broker as the insurance intermediary, which resulted in
benefit to Chan or Li or prejudice to the client.

Another charge alleges that between July 27 and November 19, 2012, Chan and Li conspired together to
defraud Prudential by dishonestly and falsely representing that Li was handling agent for the insurance
policy application, and causing Prudential to underwrite and issue the policy and to pay commission or
other payments in relation to the policy to the insurance broker.

The remaining charge alleges that between September 25 and November 21, 2012, Chan and Li conspired
together to defraud AXA China by dishonestly and falsely representing to AXA China that Li was
handling agent for another insurance policy application, and causing AXA China to underwrite and issue
the insurance policy and to pay commission or other payments in relation to the policy to the insurance
broker.
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It was suspected that as a result, Prudential and AXA China had respectively released broker commissions
of more than $12,000 and over $7,000 to the insurance broker in respect of the above two insurance
policies.

The AXA Group and Prudential have rendered full assistance to the ICAC during its investigation into the
case.

The defendants have been released on ICAC bail, pending their court appearance on Wednesday.
Back to Index
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2018年7月30日

廉政公署今日(七月三十日)落案起訴一名保險公司前財務顧問及一名保險經紀公司前業務代表，
控告他們涉嫌虛假聲稱該業務代表為兩份保單的經手代理人，以詐騙兩間保險公司逾一萬九千元
經紀佣金。

陳彥霏，三十七歲，安盛集團前財務顧問，及李廷遠，五十六歲，保險經紀公司前業務代表，同
被控兩項串謀詐騙罪名，違反普通法。陳彥霏另被控一項欺詐罪名，違反《盜竊罪條例》第16A
條。

被告將於星期三(八月一日)在東區裁判法院應訊。

廉署早前在調查一宗貪污案件時揭發上述涉嫌罪行。

陳彥霏於案發時任職安盛集團財務顧問，負責向客人推銷及售賣安盛集團的保險產品。李廷遠則
是一間獲授權保險經紀公司的註冊業務代表，他可以推銷多間保險公司的產品，包括安盛集團旗
下的安盛金融有限公司(安盛金融)，以及保誠保險有限公司(保誠)。

其中一項控罪指陳彥霏涉嫌於二○一二年七月十九日沒有向安盛集團一名客人透露一份保單是透
過作為保險中介人的保險經紀公司購買，以及李廷遠是該份保單的經手代理人，並意圖詐騙而誘
使該名客人透過作為保險中介人的保險經紀公司購買該份由保誠提供的保單，導致陳彥霏或李廷
遠獲得利益，或導致該客人蒙受不利。

另一項控罪指陳彥霏及李廷遠涉嫌於二○一二年七月二十七日至十一月十九日期間，一起串謀詐
騙保誠，即不誠實地向保誠虛假地表示李廷遠是該份投保申請的經手代理人，及導致保誠承保及
發出該份保單，並向保險經紀公司支付與該份保單有關的佣金或其他款項。

餘下一項控罪指陳彥霏及李廷遠涉嫌於二○一二年九月二十五日至十一月二十一日期間，一起串
謀詐騙安盛金融，即不誠實地向安盛金融虛假地表示，李廷遠是另一份投保申請的經手代理人，
及導致安盛金融承保及發出保單，並向保險經紀公司支付與保單有關的佣金或其他款項。

保誠及安盛金融懷疑因此就上述兩份保單分別向保險經紀公司發放逾一萬二千元及逾七千元的經
紀佣金。

安盛集團及保誠在廉署調查案件期間提供全面協助。
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被告已獲廉署准予保釋，以待星期三應訊。
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